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Jakub Makarovič

„Musíme je vyhladovět. Nesmí se dostat k penězům!“
Jourová v Davosu mezi dalšími řečníky

parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Musime-je-vyhladovet-Nesmi-se-dostat-k-penezum-Jourova-v-Davosu-mezi-
dalsimi-recniky-749428

19.01.2024 19:17 | Monitoring

Místopředsedkyně Evropské komise Věra Jourová na Světovém
ekonomickém fóru v Davosu prohlásila, že dezinformace jsou
bezpečnostní hrozbou dnešního světa a je potřeba proti nim tvrdě
zasáhnout. Jourová na panelu s názvem „Bránit pravdu“ zároveň
ubezpečila, že všechny kroky Evropské komise jsou činěny po
pečlivém zvažování, protože za každou cenu musí být vždy
zachována svoboda slova a svoboda názorů. Svůj díl na tom
podle ní má politické prostředí, kde usvědčení ze lži už není
překážkou k pokračování v politické kariéře.

Foto: Youtube: World Economic Forum 
Popisek: Věra Jourová na Světovém ekonomickém fóru v Davosu.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Musime-je-vyhladovet-Nesmi-se-dostat-k-penezum-Jourova-v-Davosu-mezi-dalsimi-recniky-749428?utm_campaign=abtest240_dop_cizich_clanku_varAA&utm_medium=z-boxiku&utm_source=www.seznam.cz


2/9

Jourová na Světovém ekonomickém fóru popisovala, jak Evropská unie
chce bojovat s dezinformacemi a jak obecně chce zlepšit informační
systém v unijním bloku. „Dezinformace jsou bezpečnostní hrozbou,
možná si to mnozí neuvědomují, ale je to součástí ruské vojenské
doktríny. Oni chtěli zahájit informační válku a nyní jsme v jejím
epicentru, dezinformace jsou totiž mocným nástrojem,“ prohlásila na
úvod.

Anketa

Máme se připravovat na válku?

Ano

9%

Ne

89%

Nevím / Je mi to jedno

2%

hlasovalo: 8733 lidí

„V Evropské komisi se soustředíme na to, abychom vylepšili systém,
aby lidé dostávali správná fakta. Nemluvíme ale o názorech,
samozřejmě neopravujeme ničí názory nebo jazyk. Jde čistě o fakta a
my nyní přijímáme sérii opatření, aby lidé měli přístup k faktům a mohli
si udělat vlastní názor na základě faktů,“ řekla eurokomisařka pro
hodnoty a transparentnost.
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Systém má podle Jourové pět základních stavebních kamenů. „Zaprvé
potřebujeme profesionální a silná média a bezpečné prostředí pro
novináře, aby mohli dělat svoji práci. To je součástí přijatých opatření
v rámci Media Freedom Act. Druhou věcí je spolupráce s internetovými
platformami, kde jde primárně o fact-checking. K tomu jsme se zavázali
v rámci Nařízení o digitálních službách (DSA),“ vyjmenovala Jourová
dvě základní opatření Evropské komise.

Třetí a velmi důležitá věc je prý zlepšení komunikace ze strany politiků.
„Já si ještě pamatuji doby, kdy politici končili kvůli tomu, že byli
zastiženi při lhaní. K tomu bychom se měli vrátit. Ale nejde jen o to,
politici by měli také dezinformace vyvracet, i když to je složité,“ zmínila
směrem k politickému prostředí.

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=32351
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Mgr. et Mgr. Věra Jourová

ANO 2011

„Měli bychom také posilovat povědomí lidí o dezinformacích a jejich
ostražitost, aby se méně dezinformací ve společnosti takzvaně chytlo a
dále šířilo. Tohle je běh na dlouhou trať, ale musíme se o to snažit. A
posledním řešením boje s dezinformacemi je zkvalitnění práva, kdy se
například dezinformace pojí s antisemitismem nebo s jiným projevem
nenávisti, což může vést k násilí v reálném světě. Toto je náš celkový
koncept, na který se v rámci Evropské unie soustředíme,“ představila
Jourová plány Evropské komise.

Anketa

Jste pro zrušení koruny a zavedení eura v ČR?

Ano, co nejdříve

2%

Ano, až přijde správný čas

2%

Ne, nikdy

94%

Nevím / Je mi to jedno

2%

https://www.parlamentnilisty.cz/profily/profil.aspx?id=32351
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hlasovalo: 44579 lidí

Jourová zdůraznila, že všechna opatření musí být činěna velmi citlivě
s ohledem na svobodu vyjadřování a názorovou pluralitu. „Já jsem
prožila půlku života v totalitě a vím jaké to je, když máte jednu oficiální
doktrínu, jednu pravdu. Takže si asi umíte představit, kolik bylo třeba
odvahy, abych si vůbec připustila, že je potřeba nějak regulovat prostor,
ve kterém se šíří informace. Už samotná ta myšlenka zní nebezpečně,
ale museli jsme se podívat na realitu, že už dávno před ruskou invazí
na Ukrajinu byl evropský informační prostor zaplaven dezinformacemi,
a to nejen ruskými, ale ze všech možných zdrojů,“ pravila
eurokomisařka Jourová, a že EU musí nějak jednat.
„Takže jsme začali a součástí DSA je zejména zákaz šíření škodlivého
obsahu, konkrétně dětské pornografie, nenávistných komentářů
podněcujících k násilí a podobně, což jsou věci, které jsou ve všech
členských zemích trestné a my jsme řekli těm platformám, že jsou
odpovědné za takový obsah a musí ho mazat,“ vrátila se
k prvopočátkům.

Jenže s dezinformacemi je to podle Jourové mnohem složitější, tam je
třeba velké opatrnosti, protože svoboda vyjadřování je základním
lidským právem v Evropské unii. „Proto, když mluvím o pravdě, mluvím
o pravdě, která je založena na jasných doložitelných faktech. Problém
je ten, že taková pravda je velmi drahá a pomalá, a tudíž se k lidem
mnohem dříve dostane nějaká dezinformace na stejné téma. Lež je
levná a rychlá a mnohem více vydělává – proto je součástí našich
návrhů, aby se dezinformační platformy a šiřitelé k penězům nedostali.
Musíme je vyhladovět – a to zejména s pomocí reklamního průmyslu.
Ale v tom všem musíme být nadále velmi opatrní, protože svoboda
slova musí být zachována a chráněna,“ dodala Jourová.
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Watch Video At: https://youtu.be/H920fGaTmLA

Psali jsme:

Brusel zná „největší hrozbu“. Už ne klima, ani války. Leyenová ji
odhalila v Davosu

Lež šířená vládou ČR zabíjela lidi. Doktor Šinkora mnohé naštve

https://youtu.be/H920fGaTmLA
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Brusel-zna-nejvetsi-hrozbu-Uz-ne-klima-ani-valky-Leyenova-ji-odhalila-v-Davosu-749245
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Brusel-zna-nejvetsi-hrozbu-Uz-ne-klima-ani-valky-Leyenova-ji-odhalila-v-Davosu-749245
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Lez-sirena-vladou-CR-zabijela-lidi-Doktor-Sinkora-mnohe-nastve-749126
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Lez-sirena-vladou-CR-zabijela-lidi-Doktor-Sinkora-mnohe-nastve-749126
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Je těžké se vyznat, my vám s tím pomůžeme. Chvilkaři nabízeli a
Zahradil na ně byl zlý

Svoboda médií podle komisařky Jourové. „Příliš mnoho prostoru pro
zlé úmysly“, cituje Žantovský, co píší v Bruselu

Líbil se Vám tento článek?

Nezávislost naší redakce můžete podpořit peněžitým darem v jakékoliv
výši bankovním převodem na účet:

131-981500247/0100
QR kód obsahuje údaje k platbě, výši částky si určete sami.

 Jste politik? Zveřejněte bez redakčních úprav vše, co chcete.
Zaregistrujte se ZDE.

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Je-tezke-se-vyznat-my-vam-s-tim-pomuzeme-Chvilkari-nabizeli-a-Zahradil-na-ne-byl-zly-748778
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Je-tezke-se-vyznat-my-vam-s-tim-pomuzeme-Chvilkari-nabizeli-a-Zahradil-na-ne-byl-zly-748778
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Svoboda-medii-podle-komisarky-Jourove-Prilis-mnoho-prostoru-pro-zle-umysly-cituje-Zantovsky-co-pisi-v-Bruselu-748322
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Svoboda-medii-podle-komisarky-Jourove-Prilis-mnoho-prostoru-pro-zle-umysly-cituje-Zantovsky-co-pisi-v-Bruselu-748322
http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
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 Jste čtenář a chcete komunikovat se svými zastupiteli? Zaregistrujte
se ZDE.

Článek obsahuje štítky

cenzura , EU , totalita , dezinformace , svoboda slova , Jourová ,
Davos

autor: Jakub Makarovič

JUDr. Daniela Kovářová byl položen dotaz

zrušení poplatků

http://www.parlamentnilisty.cz/profily-sprava/ProfileRegistration.aspx
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/cenzura
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/EU
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/totalita
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/dezinformace
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/svoboda%20slova
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Jourov%C3%A1
https://www.parlamentnilisty.cz/tagy/Davos
https://www.parlamentnilisty.cz/redakce/redakce/
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/JUDr-Daniela-Kovarova-9
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/JUDr-Daniela-Kovarova-9
https://www.parlamentnilisty.cz/profily/otazka.aspx?id=157087
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Podle vás veřejnoprávní média vůbec nepotřebujeme, já souhlasím,
ale co mi vadí mnohem víc je fakt, že za ně musíme platit, a to všichni
bez ohledu na to, zda je využíváme. Můj dotaz zní. Navrhnete zrušení
poplatků?

Odpověď na tento dotaz zajímá celkem čtenářů: 20

Další články z rubriky

19:17 „Musíme je vyhladovět. Nesmí se dostat k penězům!“ Jourová v
Davosu mezi dalšími řečníky

Místopředsedkyně Evropské komise Věra Jourová na Světovém
ekonomickém fóru v Davosu prohlásila, že d…

13:05 Napíšou, že Babiš byl fuj. Oni pak podle toho volí. Klaus nebyl
na voliče mimo ČR laskavý
17:58 Miliardy pro resort Černochové. Havlíček vynesl veřejně
pochybnosti, kam půjdou
16:43 Babišovo ANO první. Už také u vysokoškolsky vzdělaných. Zato
Fialova ODS...
11:20 Tvrdý útok na vládu od obcí a krajů. I politikům z koalice už
dochází trpělivost
10:15 „Zmar, cesta do p*dele.“ Hřebejk zase vystartoval. Ale na vlastní

 
 

https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Musime-je-vyhladovet-Nesmi-se-dostat-k-penezum-Jourova-v-Davosu-mezi-dalsimi-recniky-749428
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Napisou-ze-Babis-byl-fuj-Oni-pak-podle-toho-voli-Klaus-nebyl-na-volice-mimo-CR-laskavy-749405
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Miliardy-pro-resort-Cernochove-Havlicek-vynesl-verejne-pochybnosti-kam-pujdou-749426
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Babisovo-ANO-prvni-Uz-take-u-vysokoskolsky-vzdelanych-Zato-Fialova-ODS-749427
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/Tvrdy-utok-na-vladu-od-obci-a-kraju-I-politikum-z-koalice-uz-dochazi-trpelivost-749399
https://www.parlamentnilisty.cz/arena/monitor/-Zmar-cesta-do-p-dele-Hrebejk-zase-vystartoval-Ale-na-vlastni-749380

